

## „Researcher Mobility Program“ des Landesprogramms Baden-Württemberg – University of Massachusetts

### Ausschreibung 2024

\*\* English version below \*\*

Im Rahmen der erfolgreichen Kooperation zwischen [Baden-Württemberg](#) und der [University of Massachusetts](#) soll die Zusammenarbeit von Forschenden stärker in den Fokus rücken. Für das Kalenderjahr 2024 stellt das Ministerium für Wissenschaft, Forschung und Kunst Baden-Württemberg daher Stipendien für Besuche an den Standorten der UMass zur Verfügung, durch die neue Kooperationen initiiert und bereits bestehende Kooperationen gestärkt werden sollen.

Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler an den [neun Forschungsuniversitäten in Baden-Württemberg](#), die an einer engeren Zusammenarbeit mit Partnern an der UMass interessiert sind und sich aktiv in das Landesprogramm einbringen wollen, können diese Förderung beantragen. Für eine verbesserte Sichtbarkeit des Landesprogramms ist es besonders wünschenswert, wenn der Besuch auch Studierenden und/oder Promovierenden zu Gute kommt (z.B. Vortrag, Workshop, etc.).

Bei der Ausschreibung 2024 steht die Vorbereitung des 60jährigen Jubiläums des Landesprogramms im Vordergrund. Die beteiligten Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler aus Baden-Württemberg bzw. von der UMass sind eingeladen, sich in das Jubiläumsprogramm vorauss. Ende Oktober 2024 an der Universität Hohenheim aktiv einzubringen.

#### **Beteiligte Standorte der University of Massachusetts:**

Amherst, Boston, Dartmouth, Lowell.

#### **Förderdauer / Förderhöhe:**

Das Stipendium steht hauptsächlich für kurzfristige Aufenthalte von 3 bis 14 Tagen an einem der Standorte der University of Massachusetts zur Verfügung und setzt sich zusammen

- aus einer Reisekostenpauschale in Höhe von 1.200 Euro und
- aus einem Stipendium zur Deckung der Aufenthaltskosten in Höhe von 600 Euro.

Längere Aufenthalte sind bei Mittelverfügbarkeit ebenfalls möglich. Dann besteht die Förderung aus der Reisekostenpauschale in Höhe von 1.200 Euro und einem Stipendium in Höhe von 1.200 Euro pro Monat (max. 6 Monate).

#### **Antragstellung:**

Der vollständige Antrag umfasst

- das Bewerbungsformular,
- einen Lebenslauf mit Publikationsliste (in englischer Sprache),
- eine ausführliche Projektbeschreibung einschließlich Begründung der Auswahl des Gastgebers / der gastgebenden Institution und Bedeutung der Reise für die zukünftige Zusammenarbeit (max. 3 Seiten, in englischer Sprache),
- eine Einladung des Gastgebers.

Die Antragstellung erfolgt per E-Mail (alle Dokumente als Anhang in einer pdf) an Frau Franziska Schenk, Akademisches Auslandsamt, Universität Hohenheim:

[aaa@ua.uni-hohenheim.de](mailto:aaa@ua.uni-hohenheim.de).

In Baden-Württemberg ist die Universität Hohenheim für die Koordination der Zusammenarbeit des Landes mit UMass verantwortlich.

#### **Antragsfrist für Besuche im Jahr 2024: 30. November 2023.**

In Abstimmung mit den Koordinationsbüros an der Universität Hohenheim und der UMass Amherst entscheidet das Wissenschaftsministerium über die Vergabe der Stipendien.

Für Rückfragen steht Frau Franziska Schenk (Tel. 0711 459 22020, E-Mail: [franziska.schenk@ua.uni-hohenheim.de](mailto:franziska.schenk@ua.uni-hohenheim.de)) gerne zur Verfügung.

## "Researcher Mobility Program" of the State-to-State Program Baden-Württemberg - University of Massachusetts

### Call 2024

In view of the successful cooperation between [Baden-Württemberg](#) and the [University of Massachusetts](#), it is intended to place greater focus on collaboration between researchers. For the year 2024, the Ministry of Science, Research and the Arts of Baden-Württemberg is therefore providing grants for visits to UMass campuses to help establish new collaborations and strengthen existing partnerships.

Researchers at the [nine research universities in Baden-Württemberg](#) who are interested in working more closely with partners at UMass and who wish to become actively involved in the state-to-state program can apply for this funding. To improve the visibility of the state program, it is particularly desirable if the visit benefits students and/or PhD students as well (e.g., lecture, workshop, etc.).

In the 2024 call, the focus is on preparing the 60th anniversary of the state-to-state program. The participating researchers from Baden-Württemberg and UMass are invited to actively participate in the planned Anniversary program at the University of Hohenheim, probably in late October 2024.

#### **Participating University of Massachusetts campuses:**

Amherst, Boston, Dartmouth, Lowell, Chan.

#### **Funding period / Funding amount:**

The grants are available primarily for short-term stays of 3 to 14 days at one of the UMass campuses and consists of

- a travel allowance of 1,200 Euros and
- a scholarship to cover living expenses of 600 Euros.

Longer stays are also possible if funds are available. In this case, the grant consists of a travel allowance of 1,200 euros and a scholarship of 1,200 euros per month (max. 6 months).

#### **Application:**

The complete application includes

- the application form,
- a CV with list of publications (in English),
- a detailed project description including justification of the selection of the host/hosting institution and importance of the visit for future collaboration (max. 3 pages, in English),
- an invitation from the host.

The application should be sent by eMail (all documents as an attachment in a pdf) to Franziska Schenk, Office of International Affairs, University of Hohenheim:

[aaa@ua.uni-hohenheim.de](mailto:aaa@ua.uni-hohenheim.de).

Within Baden-Württemberg, the University of Hohenheim is responsible for coordinating the cooperation between Baden-Württemberg and UMass.

#### **Application deadline for 2024 visits: November 30, 2023.**

In cooperation with the coordination offices at the University of Hohenheim and UMass Amherst, the Ministry of Science, Research and Arts of Baden-Württemberg will decide on the allocation of the grants

In case of any further questions, please do not hesitate to contact Franziska Schenk (Tel. 0711 459 22020, eMail: [franziska.schenk@ua.uni-hohenheim.de](mailto:franziska.schenk@ua.uni-hohenheim.de)).

## Application Form

### Baden-Württemberg / University of Massachusetts Researcher Mobility Program

To support my research exchange within the BW/UMASS program, I apply for a grant financed through the generous contribution of the Ministry of Science, Research and Arts of Baden-Württemberg.

**Title, Last Name**

**First name(s)**

**Address**

**Phone number**

**Email address**

**Gender** Female Male Other

**Citizenship**

**Home University**

**Host University**

**Duration of the Research Visit** Start:

End:

In addition to this application form, I will submit the following documents in one merged PDF file:

- CV with publication list (in English)
- a detailed project description including the reasons for choosing the host/hosting institution and a statement on the importance of the trip for future collaboration (max. 3 pages, in English)
- invitation letter from the host

Date

Signature